
 
 

Co se mi podařilo v neprofesionální oblasti 
 

 

V době uprchlické krize 2015-2020 jsem byl ze zcela 

relevantních důvodů přesvědčen, že uprchlíci z islámských 

zemí představují skutečné nebezpečí (jak se o tom později 

přesvědčili v Belgii, Francii, Německu, Švédsku …) a že není 

správné je „vítat“. Jakmile nastala válka na Ukrajině, byl 

jsem hned připraven přijmout skupinu ukrajinských 

uprchlíků. Hned jsme deklarovali naši připravenost, rodina 6 

ukrajinských uprchlíků u nás bydlela více než rok. Byli velmi 

ukáznění, šetrní, ohleduplní, byli hned připraveni vzít 

jakoukoliv práci… Velmi jsme se sžili, po více než roce nás 

opustili s tím, že už jsou v ČR stabilizováni a zabydleni a že 

už víc nemohou využívat naší pohostinnosti … Našli si nové 

ubytování (už na komerčním základě) …  

To není vše! 

Táňa (maminka naší ukrajinské rodiny) mi sdělila, že 

syn (16 – ti letý student) onemocněl vzácným typem 

karcinomu a, protože si netroufají využívat našeho 

zdravotnického systému, odjeli do Kijeva, aby Vitalij mohl 



být léčen na Ukrajině. To přesto, že mohl být léčen v ČR, a 

léčení na Ukrajině přinášelo významné obtíže … Vitalij 

s maminkou strávili v dětské nemocnici (v válečných 

podmínkách) v Kijevě několik měsíců … Tu se na mne Táňa 

obrátila, zda bych jim mohl pomoci, neboť nějaký systém 

dětské nemocnice přestal fungovat a další léčba není možná 

… zda by bylo možné, aby se do Prahy vrátili a Vitalij zde 

mohl léčbu dokončit …? Absolvoval jsem jednání 

s primářkou onkologického oddělení dětské nemocnice 

v Motole – mají řadu dětských pacientů z Ukrajiny a jsou 

ochotni se (drahé) léčby mladého cizince ujmout … Skoro 

jsem štěstím brečel …!!!  

Ani to ještě není vše! 

Táňa s Vitalijem mi sdělili, že se zařízení dětské 

nemocnice v Kijevě znovu rozběhla a že Vitalij může léčbu 

dokončit tam! Již mi sdělili, že léčba je skončena – úspěšně a 

že Vitalij může jít domů!  Náš Vitalij je nyní již v domácí 

péči … možnost lékařské péče v Praze nebyla potřebná … ale 

to, že byla k dispozici … a to že já jsem k tomu trochu přispěl 

… považuji za svůj osobní úspěch …!!! 

 

Tento článek je osobním vyjádřením autora  

a nijak v něm nebyla použita umělá inteligence 
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